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 Referat LOKALRÅDET Nors, Tved og Ø. Vandet. 

Onsdag den 20. November 2024 kl. 9.00 . 

Afbud: Mads 

Punkt Dagsorden Referat/beslutninger 

1. 
 

Velkomst v/formanden 
 
 

Velkommen 

2. 
 
 
 
 

Økonomi v/ Inger Saldo  
30.978 kr. og 30.000 kr. som tilhører Vandet 

3. 
 
 
 
 

Status vedr. VE. Projekter 
m.v. v/ Casper 
 

Der er godkendt et projekt i Bjerre hvoraf 1/5 del ligger i vores 
område.  
Projekt på Ballerum er til behandling i april 2025 
Lokalrådet er meget interesseret i afkast fra disse projekter 

4. 
 
 
 

Status/planer for FIF-hus og 
dets omgivelse v/ 
Jens/Karen/Jens Otto 
 

Afventer skilte på blomsterkasser til foråret 
Informationstavle opsættes ved FIF huset 
 
 

5. 
 
 
 
 
 
 
 

Status for 
Områdefornyelsesprogramm
et for Nors ref. fra mødet m. 
arkitekterne(8.nov.) m.v. 
v/alle 
Rene Meldgaard Nielsen fra 
Tekniske Forvaltning vil være 
til stede under dette punkt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Herunder status vedr. 
Vuggestue m.v. i relation til 
Beboerhuset v/Casper 
 

Møde afholdt med arkitekter og sammen har man beset 
området. 
Der er lavet en foreløbig plan, hvor området mellem 
Beboerhus, Børnehus og købmanden er tænkt som et samlet 
område. 
På sigt skal der tænkes mere trafiksikkerhed ind i dette område, 
specielt Stationsvej skal nytænkes som villa område. 
Arkitekt kontakter landinspektør som skal måle området op, så 
det bliver mål fast, herefter kan der udarbejdes en endelig 
tegning.  
Vi forventer at der skal holdes et borgermøde hvor 
projektforslag skalforelægges til dialog og evt. kvalificeres 
yderlig. 
Vi afventer skitse og herefter skal trafikselskabet NT kontaktes 
og busruter omlægges. Dette skal Rene sørge for. 
Økomomi for Områdefornyelses puljen: Vi har haft ca 3,4 - 3,7 
mill  til rådighed og der er ca 3,1 mill tilbage. 
Rene vil arrangere møde med Bjarne og beplantningsudvalg, 
Leo, Esben og Karen og Jens deltager vedrørende beplantning af 
rundkørsler og areal ved Smedetoften. 
Hovedparten af pengene kanaliseres til det kommende Bytorv 
 
Det er i proces politisk, og der er politisk velvillighed og enighed 
om et integreret pasningstilbud vuggestue og børnehave. Vi 
afventer 



- 

 

6. 
 
 
 
 
 
 

De trafikale forhold ved 
Holmevej, Tråbakken og 
Kirkebyvej. 
Status v/alle 
 
 
 

Ny trafikmåling etableres i foråret 2025. 
Forslag om etablering af spærreflade fra Tråbakken. 
Lokalrådet henvender sig om forslaget, dette sørger Daniel og 
Casper for. 
Casper vil spørge spejderne om lov til at fælde træer der kan 
bedre udsigten. 
 

7. Status og iværksættelse 
vedr. stien fra Dalen til 
Kirkebyvej – Tidsplan m.v.? 
 
 
 

Der er bevilget penge til at etablere stien fra Dalen til tidligere 
Missionshus med stenmel. 
Dette sættes i gang i foråret 2025.  
Leo laver aftale om at sætte projektet i gang når jorden er 
tjenlig. Rene kommer med præcis anvisning på forhold mellem 
stabil grus og stenmel til Leo 
 

8. Etableringen af 
Fondansøgningsgruppe – 
status v/Casper 
 
 

Status: Gruppen består af Merethe Krogh, Britt Amby, Maja 
Møller og Martin Rotbøll som supervisor til opstart. 
Der laves en visuel oversigt for hele Nors By, som skal være en 
rød tråd i hele ansøgningsprocessen og hvor alt skal ses i en 
større helhed. 
Konsultere Bjørn Christensen, Rene sender kontaktoplysninger 
til Casper 
 

9.  Resultat af ansøgning vedr. 
”Udestue” – Realdania v/ 
Jens Otto 
 

Vi fik afslag på vores ansøgning 
 
 

 
10. 
 

Fortsat drøftelse af Tidsplan 
for fusion af 
Borgerforeningen og 
Lokalrådet –.v/alle 
 
Evt. Navneforslag v/alle 
 
 

Borgerforeningen har lavet en opgaveliste og der er bred 
enighed om ikke at forhaste processen. Der sker en 
sammensmeltning løbende  
Byfornyelsesprocessen færdiggøres i tæt kontakt med 
borgerforeningen. Vi er ale enige i at processen med et tættere 
samarbejde gavner fusionen 

11. 
 
 

11.a.Brainstorm vedr. 
anvendelse af ”Trekanten” 
ved Kirken. 
Oplæg v/Leo, Rene og Jens 
Otto 
 
 
11.b.Skovrejsningstidpunkt? 
v/Inger og alle. 
 
 
11.c. Cykelsti –
Bangsmindevej m.v. 

Anlægget ved kirken får et løft med nye hækplanter og 
fældning af dårlige træer.  
Så afventer vi at Thisted Bolig får beboet de nye huse og 
derefter kan man gå i dialog om en mere permanent løsning. 
Det grønne hold vil henvende sig til Thisted Kommune om 
fjernelse af grus. 
 
Vi vil gerne starte med skovrejsning pr. 1. oktober 2025, Inger 
vil lave aftale med nuværende forpagter om dette. Der laves 
aftale med Growing Trees fra Thisted kommune 
 
Der laves aftale med Lasse som sidder med trafiksikkerhed i 
Thisted Kommune. Vi hører nærmere 
 



- 

Status v/ Rene, Casper og 
Daniel  

 

12. 12. a. Eventuelt 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
12.b. Tid og sted for næste 
møde 

Opbakning til at den praktiserende læge skal tilbage til Nors, vi 
vil være meget åbne overfor evt nye tiltag i den retning.  
Manglende byggegrunde i Nors og ledige industrigrunde er et 
tilbagevendende problem 
Lokalrådet og Borgerforeningen arrangerer i samarbejde møde 
med politikkerne i Erhverv- Klima-Miljø og  Teknikudvalg(EKMT-
udvalget). Det sørger Casper for og sender mail for at aftale 
dato. Nors lokalråd og Borgerforeningen deltager 
Walk about, Hegnet, Bykernen, Kirkebyvej og gab mellem Nors 
skole og Thisted Bolig. Præsentere vores skitse for ny Bytorv og 
de manglende midler og afsøge nye muligheder 
 
Den 27.1 2025 kl. 09.00 ved F.J. Byg Stationsvej 
 
 

 


